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ÜZENET A MÚLTBÓLÜZENET A MÚLTBÓL 
Kiragadott képkocka a Balázs Béla Stúdió-
ban készített, B. Révész László által 
1975-ben rendezett, ám betiltott „Kisame-
rika” című filmből, amely 2009-ben 
bekerült a „40 film a szocializmusról” című 
vetítéssorozat darabjai közé.

Alsóhegysor – ahogy korábban hívták: a 
Hosszúsor fölött elénk táruló ipari táj akár 
idilli is lehetne, ha a 19-20. század fordulóján 
(1898-1912) épült munkásnegyed kertjét a 
zöld, s nem az egybefüggő, szürke betonbur-
kolat borítaná. Nem túl vonzó, hogy az egyik 
oldalon a lakások fele a völgyben lévő gyárra 
néz, a másik oldalon a meredek hegyoldalra, 
amelybe a fáskamrák, ólak, árnyékszékek 
vannak bevájva. A paradicsominak éppen 
nem mondható környezetben a lakóközös-
ség mintha egyetlen boldog családdá olvad-
na össze, hogy együtt sütögesse mindent 
jelentő szalonnáját az esti beszélgetések 
során. A kontraszt azonban szemmel látható.

Elöregedés….a kolóniákra jellemző demo-
gráfiai folyamat. 15 földszintes ház, amely-
ben a film készítése idején zömében nyugdí-
jasok, testileg-lelkileg kimerült és leépült 

emberek éltek – emlékezett vissza Kozák 
Gyula szociológus-forgatókönyvíró, aki a 
Dunai Vasmű mellett is végzett akkor 
kutatásokat. A gyár felé szolgáló lakások 
30-40 négyzetméteres kiskertjét, ahány 
lakás, annyiféle módon hasznosították. 
Lesújtó, olykor mégis lenyűgöző ez a furcsa, 
zárt világ, ahol mindenki ismert mindenkit, 
ahol létezett még a szolidaritás, spontán 
közös megnyilvánulásaik pedig egy elvará-
zsolt világ érzését keltették. És a lakói: a 
marxista szemléletű „filozófus martinász”, a 
vadászszenvedélyének hódoló pártaktivista, 
a sírgödörnyi „fürdőmedencéjében” mutat-
kozó élmunkás, vagy magát az emberiség 
lelkiismeretének valló munkásköltő, aki 
fennen zengte, hogy a „valóságot se rózsa-
színre, se feketére ne mázoljuk”.

Utóbbi személy, Báthory József akkori 
gondolatai Ózdról ma is elgondolkodtatók: 
„(…) s növekedett évről évre, évtizedről 
évtizedre nagyobbá azok erejéből, akiket 
távoli vidékekről is idehozott a szegénység 
kényszere, a proletársors.” A volt kolóniák mai 
képét, életvilágát látva az említett növekedés 
új lendületére lenne szükség.
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Alabán Péter

K. Ferenc hengerész saját fürdőmedencéjében
Forrás: Beszélő Online 2013, ill. B. Révész László 
[rend.]: Kisamerika. VideAnt, 2004. (1975)

Mihály Bence

Nagy változások történtek az elmúlt időszakban a térség közigazgatásában. Egyfelől Zsigray 
Árpád nyugdíjazása miatt befejezte a munkát az Ózdi Járási Hivatal vezetőjeként, így a jövőben 
Lórántné Orosz Edit irányítja majd a folyamatokat. Másrészt infrastrukturális megújulás is 
történt, hiszen a foglalkoztatási osztály kivételével már a Gyújtó tér 1. szám alatt kereshetik fel 
az ügyfelek az egységeket.

Az új épületet július 2-án avatták fel, ünnepé-
lyes keretek között. Az átadón köszöntőt 
mondott dr. György István területi közigazga-
tásért felelős államtitkár, dr. Domokos Péter 
kormányablakokért felelős miniszteri biztos, 
Riz Gábor országgyűlési képviselő, valamint dr. 
Alakszai Zoltán kormánymegbízott.
 
A Gyújtó tér 1. szám alatti épület rekonstrukci-
óját a Kormány az elmúlt év őszén nemzetgaz-

dasági szempontból kiemelt beruházássá 
nyilvánította. A fejlesztés azon kormányzati 
célkitűzéssel összhangban valósult meg, hogy 
a területi közigazgatás korszerű és versenyké-
pes infrastrukturális feltételek mellett, ügyfél-
barát módon működjön. 

Az új épület földszintjén Kormányablak és 
Okmányirodai Osztály, emeletén pedig Hatósá-
gi és Gyámügyi Osztály várja az ügyfeleket.                

A járási hivatal tevékenységén túlmenően 
családtámogatási, nyugdíj- és egészségbizto-
sítási, földhivatali, népegészségügyi, élelmi-
szerbiztonsági és állategészségügyi, valamint 
építési ügyeket is intézhetnek az épületben.              
Az Ózdi Járási Hivatal Foglalkoztatási Osztálya 
azonban változatlan helyszínen fogadja az 
álláskeresőket, a Vasvár út 125. alatt. Az Ózdi 
Járási Hivatal május 1-én kinevezett vezetője 
Lórántné Orosz Edit, ózdi születésű foglalkoz-
tatáspolitikai szakember.

Az új vezető hatékonyabb munkát és könnyebb 
együttműködést vár a megváltozott közpon-
tosított rendszertől. Május óta dolgozik a 
térség közigazgatásának élén, viszont koráb-
ban több mint tíz évig tevékenykedett a helyi 
foglalkoztatás érdekében. Az új épület egy 
szép, és igényes környezetet biztosít a dolgo-
zóknak, hogy az ügyfeleket maximálisan tudják 
segíteni. A szakember kiemelte, hogy nagy 
felelősség a megfelelő összkép kialakítása.

– Nagyon fontos, hogy milyen az ügyfélfoga-
dási kultúránk és az ügyintézők miként 
közelítenek az emberekhez. Mennyire 
gyorsak és közérthetőek. Mennyire jogszerű-
en és szakértő módon tevékenykednek. 
Emellett, ami nagyon fontos, az ügyfél azt 
lássa, hogy az ő érdekében történik minden. 
Az ügyintéző pedig arra törekszik, hogy a 
szabályos keretek között az ő érdekét 
érvényesítse - fogalmazott Lórántné Orosz 
Edit, az Ózdi Járási Hivatal vezetője.

KÜLSŐ-BELSŐ MEGÚJULÁS
AZ ÓZDI JÁRÁSI HIVATALBAN



Tóth Alexandra
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ÓZDRÓL A VILÁG ÉLVONALÁBA

ÓZDON BŐVÍTETTEK
A vállalat vezetősége úgy határozott Ózdon 
is kialakít egy üzemet. A megvalósításban 
szerepet vállalt az állam is. A mintegy nyolc 
és félmilliárd forintos beruházáshoz három 
milliárd forint vissza nem térítendő támoga-
tást kaptak, amelyet az infrastruktúra 

KIK ŐK?
A Wellis cégcsoportot 2003-ban hozta létre 
egy magyar testvérpár, Czafik Zsolt és Czafik 
Ákos. 2000-ben importwellness termékek 
értékesítésével foglalkoztak. Ekkor még 
csupán öt fő tevékenykedett a cégben. 
Dabasi gyáregységük 2010-től működik.                
Kis családi üzemből Magyarország egyik 
legnagyobb exporttevékenységét lebonyolító 
vállalattá nőtték ki magukat. A Wellis magyar 
márka, nem állt meg az európai piacnál, már 
az USA-ban is több partnerrel dolgoznak 
együtt. 2020-ban az Egyesült Államokban 
2300 darab medencét értékesítettek. 
2019-hez viszonyítva 337 százalékos 
növekedést értek el. Céljaik azonban ettől is 
messzebbre mutatnak, ezért két éve meg is 
kezdték a terjeszkedést.

kialakítására fordítanak. A csúcstechnológi-
ás géppark létesítése folyamatban van. 
Feljavították a 22 ezer négyzetméter 
alapterületű, korábban az ABB gyáregysé-
gének helyet adó épület padlóburkolatát. 
Korszerűsítették a világítást, átfestették a 
helyiségeket, valamint a vizesblokkok, 
öltözők, irodák is megújultak. Jól haladnak a 
szomszédos telken lévő 24 ezer négyzet-
méternyi raktárépület kialakításával is. Itt az 
alapanyagokon kívül több ezer jakuzzi 
tárolására lesz lehetőség. 

A helyieket villámcsapásként érte a hír: Megszünteti a gyártást Ózdon az ABB. Körülbelül egy év múlva jött a következő 
sokkoló bejelentés: Szeptemberre bezárja kapuit a Johnson Electric. A gyárak kivonulásával több ezer ember megélhetése 
került veszélybe. Azonban a 2020-as év végén egy teljesen hazai tulajdonban lévő nagyvállalat települt Ózdra, a Wellis 
Magyarország Zrt. A jakuzzik előállításával, valamint szaniterek és szaunák forgalmazásával foglalkozó cég szerepe még 
jobban felértékelődött a térségben. A cég nyolcszáz fős foglalkoztatottságot tervez helyben. Az ózdi és dabasi központtal 
rendelkező magyar gyártónak nem titkolt célja, hogy a jakuzzi gyártás élvonalába kerüljön. A Wellis ózdi jelenléte nem-
csak számunkra meghatározó, hanem a vállalat életében is mérföldkő.

MIT CSINÁLNAK?
Masszázsmedencéket állítanak elő, ehhez 
kétféle gyártástechnológiai sort alkalmaznak. 
A berendezéseket Móron készítették. Azokat a 
megoldásokat részesítik előnyben, amelyek az 
autóiparban is elterjedtek. Érdekesség, hogy 
olyan gépeket és berendezéseket használnak, 
amelyeket saját maguk terveztek. Ha minden 
jól megy hamarosan akár napi 200 jakuzzit is 
le tudnak gyártani. Legalább ötfélét készítenek 
helyben. Az első 14 medence június közepén 
hagyta el az ózdi üzemet.

ÖSSZEHANGOLT MUNKA
Bár a vállalathoz jelentkezőknek Dabasra 
kell utazniuk a betanulás időszakára, a cég 
ennek minden járulékos költségét fedezi. 

Trénerprogram működik náluk, a dolgozók 
mellett egészen addig ott van valaki, amíg 
tökéletesen el nem sajátították az egyes 
munkafázisok menetét. A legfontosabb, 
hogy a Dabason képzett munkatársaik 
egyedül is képesek legyenek egy nulláról 
újjáépített gyárat vezetni és működtetni. 

MEGBECSÜLT KOLLÉGÁK
Munkavállalóik a versenyképes alapbéren felül 
prémiumokat, plusz havi juttatásokat kapnak, 
persze ezek mértéke függ a minőségtől, 
mennyiségtől és az egyéni teljesítménytől is. 
Ingyenes étkeztetés is jár, munkaruhát, 
sportolási lehetőséget biztosítanak. Sikerük 
egyik titka, az emberközpontúság. Nagy 
hangsúlyt fektetnek a jó hangulatra, a családi-
as légkörre. Az Ózdi Horgásztó partján meg is 
tartották az első Wellis Nyári Fesztivált július 
közepén, ahol a jó hangulatról a Coctail Party-
zenekar gondoskodott. A program sportos 
eleme az élőcsocsó-bajnokság volt, ahol 
összemérhették felkészültségüket a vállalko-
zó kedvű dolgozók.

POZITÍV TAPASZTALATOK
A közelmúltban városunk vezetői is betekin-
tést nyerhettek a gyártás menetébe, valamint 
megismerkedhettek az üzemelés folyamatá-
val. Janiczak Dávid polgármestert, Farkas 
Péter Barnabás alpolgármestert és dr. Almási 
Csaba jegyzőt a jakuzzikat gyártó vállalat 
képviselői invitálták meg egy rövid bejárásra.  
A találkozó pozitív tapasztalatokkal zárult. 

Az érdeklődők a nyitott pozíciókról a 
karrier.wellis.hu oldalon tájékozódhat-
nak, ahol jelentkezhetnek is az adott 
állásra. Érdeklődni a +36 20 264 4109-es 
telefonszámon lehet.

ELINDULT A GYÁRTÁS A WELLIS HELYI ÜZEMÉBEN



MEGÚJUL A RENDELŐ

Rejtő Hanna

Szurdok Krisztina

Mára már 53 térfigyelő kamera szolgálja a 
város lakosságának biztonságát. A hálózat 
fejlesztéséről Ózd város polgármestere még 
tavaly döntött. Önkormányzati saját forrás-
ból, mintegy 5 millió Ft értékben valósulhat 
meg a beruházás. Ennek köszönhetően 
húsz új eszköz került azokra a helyekre, 
amelyek a legkritikusabbaknak számítanak.

Az elhelyezések előtt az áthaladó forgalmat, a 
jogsértések számát, továbbá a menekülési 
útvonalakat is figyelembe vették a szakembe-
rek. A térfigyelő hálózatot minden évben 
igyekeztek fejleszteni, de tavaly év végén nyílt 
arra lehetőség, hogy a település valamennyi 
területére kamerákat helyezzenek ki. Így új 
megfigyelőpontokat építettek ki városunk mind 
a 10 képviselői körzetében, érintve ezzel Ózd 
egész területét.

A fejlesztés során kiemelt figyelmet fordítanak 
arra, hogy a hálózatot a későbbiekben tovább 
tudják bővíteni. Az eszközök kiválasztásánál 
fontos szempont volt a képfelbontás, az éjjellátási 
képesség, továbbá az, hogy ezek motoros 
zoom-mal (nagyítással) is el legyenek látva.

Néhány hete az atomiumos körforgalom 
mellett lévő tízemeletes lakóépületre szereltek 
fel ilyen eszközt, de a Civil Ház épületének 
tetejére, és az Ózdi Árpád Vezér Általános Iskola 
falára is került egy-egy kamera. Persze 
nemcsak a kiépítés technikai része, hanem 
egyéb körülmények is szerepet játszanak 
abban, hogy a kamerarendszer megfelelően 
működjön. Így fontos, hogy az eszközök látóte-
rébe semmi ne kerüljön, ami zavarja a tiszta 
kameraképet, amelyek egyébként az Ózd Városi 
Rendészethez futnak be.

Természetesen a sportlétesítmények esetében is 
fontos a biztonság. Így az Ózdi Sport- és Élmény-
központ épületeinek környezetébe még tavaly 
decemberben elhelyeztek tizenhat kamerát.

Az önkormányzat két és fél millió forintos támoga-
tásából megvalósuló fejlesztésnek köszönhetően 
a Marosi István Városi Sportcsarnok, az uszoda 
környezete, továbbá a stadion területe is biztonsá-

gosabbá vált. A nagy értéket képviselő épületegy-
ségeket, illetve az azokban található vagyontár-
gyakat öt megapixeles felbontású kamerák védik 
éjjel-nappal. A jó minőségben rögzített képekre rá 
is lehet közelíteni, ami által könnyebbé válik a 
felvételen szereplők felismerése. 

A kamerahálózat fejlesztése persze nemcsak a 
megelőzésben játszik szerepet, hanem konkrét 
eseteknél is. Az utóbbi időben a sportcsarnok 
közelében ugyanis előfordultak italozások, 
randalírozások. Az épület korábbi beázását pedig 
részben az okozta, hogy annak tetején fiatalok 
bicikliztek. Ám arra is volt példa, hogy a napelemek 
paneljeit rongálták meg. Ezen esetek száma 
azonban az új fejlesztésnek köszönhetően a 
jövőben minden bizonnyal csökkenni fog, hiszen a 
rendszer jól, és megbízhatóan működik. Emellett a 
megelőzésben is kiemelkedő szerepet várnak tőle.

A pénzt megkapták, már csak a megfelelő 
kivitelezőket kell megtalálni. Az ötvenmilliós 
keretösszeg egy részét, vagyis pontosan 
huszonöt százalékát önrészként kellett vállalni. 
Ezt már a pályáztatások elkezdésekor elkülöní-
tették, mert mindenki érezte, hogy erre a 

beruházásra óriási szüksége van a városnak. 
Nemsokára elkezdődhetnek a munkálatok, 
hogy a páciensek végre ne csak színvonalas 
ellátást, hanem ehhez illő rendelőt is kapjanak. A 
korszerűsítés folyamán a gyermekorvosi 
rendelőt és a védőnői szolgálatot átalakítják, 
akadálymentesítik. A felújítás során kicserélik az 
ivóvíz-és szennyvíz vezetékeket, valamint 
teljesen új villamosenergia hálózatot alakítanak 
ki. A tervezet az épület belső felújítását 
tartalmazza, amely során egy gyermekorvosi 
rendelő és négy darab védőnői szolgálat műkö-
dését biztosító helyiség kerül kialakításra. 
Kapnak továbbá egy öltözőt, vizesblokkot és 
egy csecsemők és kisgyermekek ellátásához 

kapcsolódó helyiséget. Mivel nagyon sok 
segítségre szoruló ember érkezik ide nap mint 
nap, biztosítani fognak többek között akadály-
mentes mosdót is a páciensek számára.                        
Az átalakítás során nagy figyelmet fordítanak 
arra, hogy a beteg és az egészséges gyerekek 
külön helyre érkezzenek. Az orvosi rendelő 
szintén teljes reformáláson esik át, amely során 
központi figyelmet kap az akadálymentesítés.                  
A felsoroltakon túl a keretösszegből fordítanak 
még a fűtés korszerűsítésére is. Ezentúl a 
páciensek nemcsak figyelmes védőnőkkel és 
orvosokkal találkozhatnak itt, hanem egy 
felújított, modern légkörben várakozhatnak és 
kaphatják meg ellátásukat.
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Hosszú évek szolgálata áll a Nemzetőr út 21. 
szám alatt található rendelő mögött.                              
Az épületet jó ideje koptatja az idő vas foga. 
Folyamatos küzdelem zajlik a beázással és                
a korszerűtlen villanyhálózattal. Rengeteg 
megoldandó probléma gyűlt össze az évek 
alatt, amelyek miatt a védőnők munkája is 
nehezebbé vált. A munkakörülmények 
tarthatatlanok lettek. Ózd Város Önkormány-
zatához sokszor befutott a kérés, hogy 
valamilyen úton módon segítsenek a színvo-
nal javításában. Többször is próbálkoztak, 
egymás után nyújtották be a pályázatokat, 
míg nem az egyik, Belügyminisztérium által 
meghirdetettről pozitív visszajelzést kaptak. 

ÚJABB KAMERÁK
VIGYÁZZÁK BIZTONSÁGUNKAT



Június 1-jétől működik az ÓMÉK, azaz az Ózdi 
Művelődési és Kommunikációs Nonprofit Kft., 
amely a korábbi, főként a helyi televíziót 
üzemeltető társaság feladatainak bővítésével 
jött létre. Az Ózdi Városi Televízió műsorszol-
gáltatása, az ozd.hu üzemeltetése és a városi 
lap (a Visszhang) kiadásához kulturális és 
muzeális tevékenység is társult. Az Olvasó, az 
Ózdi Muzeális Gyűjtemény és Gyártörténeti 
Emlékpark, valamint a Civil Ház üzemeltetése 
mellett, megkapta a Kft. a peremkerületi 
közösségi házakat, Susán, Urajon, Szennán, 
Szentsimonban, Centerben és Somsályon is.
 
Már április elején bejelentette az érintett 
munkatársaknak Janiczak Dávid polgármester 
a képviselő-testület döntését az összevonásról. 
A kulturális és kommunikációs tevékenység egy 
cégben összpontosult, egyedül az Ózdi Városi 
Könyvtár maradt önálló intézmény az Ózdi 
Művelődési Intézmények átalakulásával. 

Két nagyon fontos célja volt az átalakításnak.                 
Az egyik, hogy anyagi megtakarítást érjünk el, 
hiszen az önkormányzatnak talpon kell maradnia. 
A másik pedig, amit szakmai körökben már régóta 
rebesgetünk, hogy az intézményi egységek között 
nagyobb átjárhatóság legyen. Az Ózdi Művelődési 
és Kommunikációs Nonprofit Kft. megalakításával 
és az Ózdi Művelődési Intézmények feladatainak 
beolvasztásával sokkal több terület között lesz 
átjárhatóság. Így a kollégák kipróbálhatják 
magukat más munkakörökben is, és segíthetik 
egymást a jövőben. Ezzel is sokkal jobb szolgálta-
tási színvonalat nyújtva az ózdiaknak – hangsú-
lyozza Janiczak Dávid, polgármester.

Az összevonás előkészítésén többen dolgoz-
tak már hónapok óta, a pandémia miatt ez 
nem volt egyszerű feladat. Farkas Péter 
Barnabás a kultúráért és a kommunikációért is 
felelős alpolgármester, aki korábban vezető-
ként dolgozott is az egyik telephelyen, a 
kezdetektől fogva támogatta az átalakulást.

Mindig is szívügyem volt a kultúra, az ózdi művelő-
déshez nemcsak a muzeológusi és etnográfusi 
végzettségem, és a múzeum falai között eltöltött 
évek, a város és a gyár történelméhez kötődő 
rajongásom kapcsolódik, hanem városvezetőként 
az a felelősség is, hogy mindez a köz javát a lehető 
legjobban szolgálja. A modern kor kihívásaihoz egy 
modern struktúra szükségeltetik, letisztult intézmé-
nyi profilokkal. A megújult forma, friss, elkötelezett 
vezetés hitem szerint nem csak, hogy méltó utódja 
lesz a korábbi elődjének, de képes lesz azt a darwini 
szintet is megugrani, amely természetes elvárása a 
fejlődésnek - mondja Farkas Péter Barnabás, 
alpolgármester.

Az Ózdi Kommunikációs Nonprofit Kft. igazga-
tó-főszerkesztője már 2009-től Bukovinszky 
Zsolt. Adott volt tehát, hogy a jövőben is ő 
irányítsa az intézményt. Hasonló méretű céget 
már Kecskeméten vezetett, igaz ott nem volt 
ennyire szerteágazó a feladatkör. Pedagógus 
és kommunikációs szakember diplomája 
mellé időközben protokoll szaktanács-
adó-rendezvényszervező és kulturális 
szakember oklevelet is szerzett, az elmúlt 
évtizedekben pedig szorosan együttműködött 
a kultúra különféle területeivel.

Köszönöm a lehetőséget, ami új feladat, új kihívás 
nekem. Ugyanakkor nemcsak nekem, hanem a 
régebbi és új kollégáimnak is. Eddig is együttműkö-
dött a kultúra és a kommunikáció a városban, ezt 
most sokkal szorosabbra lehet fogni. Úgy vélem, 
mindenképpen előnye származik az ózdiaknak 
abból, hogy a cégösszevonás megvalósult. 
Valamennyi kollégámtól eddig is nyitottságot 
kértem, szeretném ha ez a jövőben még inkább 
jellemezne minket. Jó lenne nemcsak az eddig 
megszokott úton haladni, hanem amennyiben 
adódnak új lehetőségek, le is térni róla - fogalmaz 

Bukovinszky Zsolt, az Ózdi Művelődési és 
Kommunikációs Nonprofit Kft. ügyvezetője.

Az új cégben a gazdasági ügyekért Csépányi 
Edit felel, a tv főszerkesztője Bukovinszky 
Zsolt maradt, a szerkesztőségvezetői felada-
tokat Tóth Alexandra látja el. A művelődési 
ágazatot Fábián-Dobos Eszter irányítja. Hozzá 
tartozik az Olvasó és az Ózdi Muzeális Gyűjte-
mény és Gyártörténeti Emlékpark, a Civil Ház 
is. Az ágazatvezető maga is gyakran áll 
színpadra, versmondással, színjátszással teszi 
sokszínűbbé Ózd kulturális életét. Az utóbbi 
években polgármesteri referensként dolgozott 
a Városházán, és ő is rendelkezik közművelő-
dési szakember oklevéllel.

Gyerekkoromtól közel áll a szívemhez a kultúra, 
amelyet nézőként és amatőr előadóként is tisztelek. 
Hálával tartozom azért, hogy ebben a közegben 
dolgozhatok nap, mint nap. A feladatok változato-
sak, sokrétűek, amelyek megvalósításáért kiváló 
kollégákkal együtt tevékenykedek. Fontosnak 
érzem, hogy jó hangulatú légkörben teljenek a 
munkával töltött órák - véli Fábián-Dobos Eszter 
művelődési ágazatvezető.
 
Az Ózdi Művelődési és Kommunikációs 
Nonprofit Kft. (ÓMÉK) munkatársai lelkesen 
dolgoznak. A televízióban több új munkatárs 
kezdte meg a műsorkészítést, a kulturális 
szakterületen pedig szerencsére már 
kinyithattak a házak, a koronavírusjárvány 
harmadik hullámát követően. Volt már több 
program, például Dumaszínház Kiss Ádámmal, 
vagy Múzeumok Éjszakája. Most az augusztus 
20-ai városi ünnepségre készülnek, s ősszel 
már több nagyobb koncerttel, ismeretterjesztő 
előadásokkal, kiállításokkal, nemzetiségi és 
táncos programokkal is várják az érdeklődőket. 
Remélik, hogy nyitva lehetnek, a járvány újabb 
hulláma nem hoz majd újabb bezárásokat.  
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– EGYÜTT, MEGERŐSÖDVE,

EGYMÁST KIEGÉSZÍTVE A VÁROSÉRT



„Állj kicsit jobbra, hogy látszódjék a Sóha-
jok-hídja a felirattal!” – kéri Kriskovics 
Tamás operatőr, a városi televízió 
„Apropó” című műsorblokkjának felvéte-
lén. A régi barakkokban lakó munkások 
feltételezett sóhaja a 20. század első 
felében még a magas presztízsű Velen-
ce-telep kényelmes, igényes környezetű 
házaiban élés vágyát fejezte ki, amely 
akkor rangot jelentett. Mind településtör-
ténetileg, mind a gyári munkáskolóniák 
történetének bemutatása szempontjából 
jelentős helyszíneken fordulunk meg. 
Lendvai Zsolt szerkesztővel kezdtük, 
Mihály Bencével folytattuk azt a virtuális – 
városon belüli – utazást, amely a közterü-
letek, így utcák, terek, lakótelepek és 
településrészek kialakulásának, formáló-
dásának történetét vázolja fel, lehetőség 
szerint archív felvételeket is felvonultatva. 

Kőalja út, Susa, Rombauer tér, Cserdalápa, 
Karu – hogy csak néhányat említsünk az 
elmúlt részek tartalmából, miközben 
mindannyian olykor századokat repülünk 
vissza az időbe. Mert Ózdnak a történe-
lemtudomány valamennyi szegmensét 
tekintve múltja van: úgy gazdaság-, mind 
társadalomtörténeti szempontból. A 
folyamatosan eltűnő ipari táj egyik kezdő 
mozzanata volt Borsod vármegye első 
bányászkolóniája a Karu dűlőben kialakí-
tott 12 lakással, s egyik szomorú, a széte-
sés és leépüléssel összefüggő szociális 
gettósodás révén a Hétes-telep látványa.
Minden helyszín, minden riport mégis 

Mi jellemezte a korabeli község-, 
majd városképet? Kik éltek itt 
egykor? Hogyan teremtették meg 
saját maguk körül az élhető 
környezetet, hogyan teltek 
mindennapjaik, miképp, hány 
szállal kötődtek a gyárhoz? 
„Milyen nagyot fordult a világ 
Suszter Sándor gyermekkora óta. 
Ő még a régi kolónián élt, ebben a 
házacskában. Ma a Suszter 
család az új Táncsics telepen 
lakik. Suszter Sándort mindenütt 
szeretik, becsülik.” – hangzik az 
1953-as Filmhíradós részlet a 

szocialista propaganda részeként, ám egy 
virágzóbb muntkáslétre és más munkakultú-
rára utalva. Mi változott meg azóta és miért? 

Megannyi kérdés, amely epizódonként villant-
ja fel Ózd múltjának adott helyhez köthető 
egy-egy mozaikját, benne számos helybéli 
híresség nevének említésével. Így tűnt fel                     
ez idáig előttünk például a gyáralapító 
Rombauer Tivadar mellett Marschalkó Béla,                                          
a Rimamurány-Salgótarjáni Vasmű Rt. 
építésze, vagy Léhy Gábor susai bíró alakja, 
akinek szerepe döntő volt egy határmegálla-
pító bizottság Trianon utáni lokális határkiiga-
zításában, ezzel együtt pedig Susa 1922. évi 
Magyarországon „maradásában”.

A jövőre 750 éves Ózd helyneveinek ismere-
te településünk, ezzel együtt a kistérség 
múltképének az ismerete is. A helynevek 
koronként változhattak is, a változás ugyan-
akkor az élet minden területére jellemző. Így 
válhat egyedivé az egy utcában, telepen, 
szögben, környéken lakók élete, igazolva az 
állításunkat: „Miénk a tér!”

egy-egy kalandozás a múltba. 
Kis- és Nagyamerika, vagyis az 
Alsó-, és Felsőhegysor története 
például egy sajátosan zárt 
világba enged bepillantást; 
különösen, ha megnézzük a 
csupán az ezredfordulót követő-
en bemutatott, az 1970-es évek 
közepén még a Balázs Béla 
Stúdió által készített dokumen-
tumfilmet és bejárjuk napjaink-
ban. Sajátos, vagy a kolóniák 
világára egységesen jellemző 
hanyatlásnak lehetünk szemta-
núi? Minden adás egy-egy újabb, 
gondolkodásra késztető rész.

Korabeli újságcikkek, dokumen-
tumfilmek és filmhíradók, statisz-
tika, régi fotók és az emlékek.               

„MIÉNK A TÉR”
– HELYNEVEK NYOMÁBAN

Alabán Péter
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Mihály Bence

AZ ARANYÍVEK ALATT

Régóta hallani olyan szóbeszédet, hogy 
egy gyorsétteremlánc egysége települ be 
Ózdra. A helyiek egy része sokáig szkepti-
kusan állt a dolgokhoz, ám az utóbbi 
időben minden találgatásnak vége 
szakadt, hiszen már elindult a McDonald's 
kivitelezése.

7

A McDonald’s Corporation a világ egyik 
legnagyobb gyorséttermi üzlethálózata. 
Az üzletek túlnyomó része nem a cég 
tulajdonában van, hanem franchise 
rendszerben működik, amelynek alapján 
az egyes éttermeket más vállalkozások 
létesítik és üzemeltetik. A magyarországi 
jogok tulajdonosa a Progress Étteremhá-
lózat Kft., az ózdi éttermet is maguk fogják 
üzemeltetni.

A tárgyalások kezdeti szakaszában kérdés 
volt, hogy a város mely pontján valósulhat 
meg a beruházás. Bár több más helyet is 
felkínált az önkormányzat, számos lehető-
séget figyelembe véve a vállalat képviselői 
az atomiumos körforgalom melletti kutya-
futtató területét találták a legalkalmasabb-
nak. Miután gondoskodott a város a négylá-
búak számára elkülönített rész áthelyezé-
séről, már semmi sem akadályozta a 
folyamat megkezdését. Időközben a lakos-
ság bevonásával arról is döntés született, 
hogy Kohász utca néven szerepel majd a 
térképen a szóban forgó „aszfaltcsík”. 

élmény minden elemére, így az egységek 
külső és belső környezetére, megjelenésére 
is. Az ózdi étteremben nemcsak helyszíni 
fogyasztásra lesz lehetőség, a komplexum-
hoz drive kiszolgáló rész is tartozik, így a 
vendégek autóik kényelmében is élvezhetik 
a „mekizés” élményét. 

- A kétkedéseknek véget vetettünk, hiszen az 
építkezés már elkezdődött. A munkálatokat 
egy jelképes ásónyom kialakításával nyitot-
tuk meg. Bízunk benne, hogy minél hama-
rabb elkészül az étterem. Közel egy éves 
előkészítő folyamat előzte meg a startot. 
Minden ilyen beruházás hosszú hónapokat 
vesz igénybe, de végre eljutottunk ehhez a 
mérföldkőhöz. Hamarosan a munkaerő-to-
borzása is megkezdődik - fogalmazott 
Janiczak Dávid polgármester.

A vállalat egyik fókuszterülete a környe-
zettudatosság kérdésköre. Az új éttermek 
építésénél is egy sor olyan megoldást 
alkalmaznak, hogy a lehető leghatéko-
nyabbak lehessenek energiafelhasználás 
szempontjából. Emellett hazánkban az 
elsők között vonták ki a műanyag csoma-
golóanyagokat, így már papír a szívószál, a 
pohárfedők és a fagyispoharak is.

A McDonald's a világ vezető étteremhálóza-
ta, amely több, mint 100 országban több, 
mint 36 ezer egységgel áll a vendégek 
rendelkezésére. Magyarországon 1988-ban 
nyílt az első McDonald's étterem. A jelenleg 
működő 94-ben dolgozó mintegy 7 ezer 
munkatárs évente átlagosan több mint 80 
millió vendéget szolgál ki.

Miért előnyös városunk számára az étterem? 
Egyfelől egy olyan szolgáltatás válik elérhető-
vé Ózdon, ami a környéken is hiányzott, 
hiszen legközelebb Egerben, Salgótarjánban 
és Miskolcon találunk „mekit”. Másrészt a 
munkaerő-teremtés fontosságát nem lehet 
elégszer hangsúlyozni. Itt pedig a cég közlése 
szerint nem kevesebb, mint hetven körüli 
alkalmazott lesz. 

A hazai McDonald’s 2019-ben kezdte meg 
növekedési stratégiájának megvalósítá-
sát, amelynek két pillére az új éttermek 
nyitása, valamint a meglévők átalakítása a 
„Jövő Élménye” koncepció jegyében. Az 
ilyen vendéglátóegységekben az oda 
betérők az igényüknek és elképzelésük-
nek leginkább megfelelő módon rendelhe-
tik meg, fizethetik ki, kaphatják meg és 
fogyaszthatják el a termékeket. 

- Növekedési stratégiánk 
egyik legfontosabb eleme, 
hogy új éttermeinkkel 
olyan városokban és 
településeken is megjele-
nünk, ahol korábban erre 
nem volt lehetőségünk. 
Bízunk benne, hogy az 
ózdiak is szeretettel és 
örömmel fogadnak majd 
bennünket a városukban. 
Ha minden az ütemezés 
szerint halad, akkor még 
az év vége előtt mi is 
üdvözölhetjük őket az 
étteremben – mondta 

Égi Zsolt, a magyarországi McDonald’s 
éttermeket üzemeltető Progress Étteremhá-
lózat Kft. ügyvezetője.

Az új étterem koncepció a vendégélményt, 
a vendéget helyezi a középpontba. Alapve-
tően a digitalizációra épül, azonban 
nemcsak a technológiát érinti, hanem 
kiterjed az étterem által nyújtott komplex 

– ÉPÜL A MCDONALD'S



ÚJ HELYEN A CSEMETEKERT

Dobi Laura Janka

8

Még 2015 őszén határozta el a városveze-
tés, hogy a jövő generációjának szeretné-
nek létrehozni egy területet, ahol fákat 
ültethetnek a szülők az újszülött gyerme-
keiknek. Ennek helyszínéül az Ózdi 
Horgásztó partját választották. Ez a terület 
igen kedvelt az ózdiak körében. A cél az volt, 
hogy egy jól megközelíthető, ismert helyen 
nőhessenek a fák, a gyerekekkel együtt.     
Ezt a területet később sétányokkal és 
padokkal egészítették ki. A fák mellé egy-egy 
tábla is került, ahol a kicsi neve, születési 
ideje, és szüleinek neve is látható. A kislányok 
hársfákat, a kisfiúk pedig juharfákat kaptak.              
A munkálatokat az Ózdi Városüzemeltető 
Intézmény dolgozói segítették és felügyel-
ték. Ez a terület azonban betelt.  Itt körülbelül 
80 fát tudtak elültetni, ezért a városvezetés-
nek új helyszínt kellett keresnie. Ezután a 
Drótos-tető védett, gondozott parkjában 

nyílik lehetősége a családoknak ezt a szép 
hagyományt folytatni. Az új helyre az első fákat 
június 14-én ültették el.

„Nagyon örülök neki, hogy olyan sokan veszik 
igénybe ezt a lehetőséget, hogy betelt az a Cseme-
tekert, amit elsőként kijelöltünk. Most egy újabb 
gyönyörű környezet várja azokat, akik gyermekeik-
nek szeretnének emléket hagyni egy fa képében a 
Drótos-tetőn. Az első ültetések már meg is 
történtek családi körben. Bízom benne, hogy 
nagyon sok fogja még ezeket követni, hiszen 

amellett, hogy a gyermekeknek egy örök, életre 
szóló emléket hagy ez a fa, a környezetünket is 
védjük, ápoljuk vele, és a jövő generációjának 
árnyékot biztosítunk” - mondta Janiczak Dávid, 
Ózd polgármestere.
 
Minden hónap második hétfőjén tizenkét órától 
van lehetőségük a családoknak örök emléket 
állítani gyermeküknek. A csemetekert@ozd.hu 
e-mail címen bővebb információt kaphatnak a 
részletekkel kapcsolatban.

EMLÉKTÁBLA A KÉPVISELŐNEK

Szurdok Krisztina

Ez év szeptemberében már két éve annak, 
hogy Tartó Lajos eltávozott közülünk.                                
A hatvanhét éves korában elhunyt önkormány-
zati képviselő ízig-vérig ózdi volt, hiszen 
amellett, hogy itt született, életét mindvégig 
Susán töltötte.  Tartó Lajos 1994-től 2010-ig 
volt Uraj és Susa önkormányzati képviselője, 
később Szennáért is felelt.

Személyét mindvégig tisztelet és megbecsü-
lés övezte. Így betegségének hírét, majd 
halálát ózdiak és városunkon kívül élők is 
mély megrendüléssel fogadták. Ezért a 
szomorú eseményt követően szinte azonnal 

megszületett a gondolat, hogy emléktáb-
lát állítanak tiszteletére. Ózd Város Önkor-
mányzata támogatásával mindez meg is 
valósulhatott. Június 26-án, ünnepélyes 
keretek közt leplezték le a susai Tompa 
Mihály Közösségi Ház udvarán.
 
Ózd Város Önkormányzata képviseletében 
a polgármester és a terület képviselője, 
Csák Árpád jelent meg. Elsőként Janiczak 
Dávid szólt a jelenlévőkhöz, aki beszédé-
ben Tartó Lajos életét és munkásságát 
méltatta, majd egy régi emléket is 
felidézett. Ezenkívül kitért a városrész 
érdekében végzett közös munkájukra is. 
Rajtuk kívül tiszteletét fejezte ki Riz Gábor, 
országgyűlési képviselő, miniszteri biztos 
is. Az emléktáblát a Gömöri Lovas és Népi 
Hagyományőrző Egyesület ünnepi tiszte-
letadás mellett leplezte le, és az ő közre-
működésükkel zajlott a koszorúk elhelye-
zése is. Természetesen a család is jelen 
volt. Közülük Tartó Lajos fia, Tartó Levente 
szólt a jelenlévőkhöz, aki beszéde során 
köszönetét fejezte ki, majd édesapja 
közösségformáló, közösségszervező 
szerepéről szólt. Az esemény egyik 
szervezője Scitovszky Nikoletta, az 
Uraj-Susa Településfejlesztési és Védelmi 
Egyesület elnöke elmondta, hogy a 
közeljövőben az Uraji Nyugdíjas Klub 
finanszírozásával és szervezésében 
Urajon egy újabb emléktáblát avatnak 
majd Tartó Lajos tiszteletére.



A májustól júliusig tartó időszakban többen 
részesültek polgármesteri elismerésben. 
Ebben az időintervallumban, elsőként Varga 
Boglárka vehette át a kitüntetést. Varga 
Boglárka, a Széchenyi István Katolikus 
Technikum és Gimnázium tanulója azért 
részesült jutalomban, mert tanulmányaiban 
az egyik mérföldkőnek számító érettségit 
kitűnő eredménnyel zárta. Boglárka eddigi 
iskolai pályafutása során mindvégig 
kimagasló eredménnyel teljesített, éppen 
ezért a középiskolai évek alatt folyamatosan 
jogosult volt az Ózd Város Önkormányzata 
által öt éve alapított ösztöndíjra. Az érettsé-
gi vizsgán nyújtott teljesítményét Janiczak 
Dávid, Ózd város polgármestere, ötvenezer 
forint pénzjutalommal és emléklappal 
ismerte el. A SZIKSZI immár egykori diákja a 
Budapesti Műszaki Egyetem gazdálkodás 
és management szakán tervezi tanulmá-
nyai folytatását.

Városunk fiataljai a helytörténeti kutatásban 
is eredményesen teljesítettek, a 2 évente 
megrendezésre kerülő – és tavaly a pandé-
mia miatt elmaradt - megyei Istvánffy Gyula 

Honismereti Gyűjtőpályázaton. A Vasvár Úti 
Általános Iskola két diákja; Hegyi Norina 
Flóra és Varga Máté, akik egyedüli általá-
nos iskolásokként indultak az ifjúsági 
kategórián belül, az előkelő 2. helyezést, 
míg Burián Bálint, az Ózdi József Attila 
Gimnázium, Szakgimnázium és Kollégium 
képviseletében az 1. helyezést érte el. 
Hatalmas büszkeség ez a városnak, hiszen 
kimagasló teljesítményük a felkészítő 
tanáraiknak is köszönhető. Az általános 
iskolásokat Ujváry Balázs, míg a JAG 
tanulóját Sveda Lászlóné készítette fel.                 
A diákok és pedagógusaik az elismerésen 
kívül könyvjutalmat és stílusosan, helytör-
ténet lévén, Ózdhoz kötődő ajándéktár-
gyakat kaptak. Valamint az Országos 
Honismereti Szövetség jóvoltából tanára-
ikkal együtt egy hat napos erdélyi táboro-
zásban vehetnek részt.

Elismerésben részesült továbbá az Ózdi 
Mentőszolgálat egyik dolgozója, Angyal 
Ákos is, aki először Budapesten vehette át 
kitüntetését a „Köszönet a Hősöknek!” 
díjátadóján. Az ózdi mentős a dr. Bedros J. 

Róbert által alapított díjat, a koronavírus 
járvány ideje alatt nyújtott áldozatos 
munkájáért érdemelte ki. Országos szinten 
száz egészségügyi dolgozót tüntettek ki, 
orvosok, ápolók és mentősök között 
osztották ki a jutalmakat. Ákos kategóriájá-
ban húsz embert méltányoltak, melynek 
egyike volt az ózdi fiatalember. A pályázat 
részeként egy történetet kellett írni az 
adott személlyel kapcsolatban. Ezt követő-
en Ákos helyi elismerésben is részesült. 
Vele együtt polgármesteri kitüntetést 
vehetett át az Ózdi Mentőállomás kollektí-
vája is, hiszen emberfeletti teljesítményt 
nyújtottak a világjárvány tombolása idején. 
Fáradságot és időt nem ismerve küzdöttek 
a vírus ellen. A polgármester mindezt 
értékelve és megköszönve okleveleket és 
ajándékcsomagot adott át, valamint 
százezer forint támogatást is nyújtott az 
Ózdi Mentőszolgálat alapítványának.

A város méltán lehet büszke a kitüntetett 
személyekre és szervezetre, hiszen az 
általános iskolai korosztálytól kezdve 
bizonyítást nyert, hogy mennyi értékes, 
kimagaslóan teljesítő ember él Ózdon.

Gyárfás-Dobos Adrienn

MINDIG
VAN MIT ELISMERNI
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A koronavírus járvány mindenki életét 
megnehezítette. Felbolygatott számtalan 
területet, mint például a gazdaságot, a 
kultúrát, a vendéglátást és a turizmust is. 
Nem kímélte az oktatási intézményeket sem. 
Mindezek ellenére nagyon sikeres évet zárt a 
Széchenyi István Katolikus Technikum és 
Gimnázium. Az intézmény évek óta indul a 
Zrínyi Ilona Matematikaversenyen. Az utóbbi 
tíz esztendőben több olyan diákjuk is volt, akik 
az országos döntőig meneteltek. Idén egy 
kilencedikes tanuló jutott el idáig. Gál Mónika 
szerint Bolyki Máté eredményéhez az általá-
nos iskolai tanárai, és tehetsége is nagyban 
hozzájárult. A versenyre azonban nehezen 
tudtak felkészülni, hiszen a járványhelyzet 
miatt mindössze három hónapot töltöttek az 
iskolapadokban. A feladatokra öt válaszadási 
lehetőség volt. A versenyzőknek ezek közül 
kellett meghatározniuk a helyes megoldást.

Sikeresen szerepeltek a diákok az ÁSZÉV 
döntőjében is. Az Ágazati és ágazaton belüli 
specializáció szakmai érettségi vizsgatárgyak 
versenyén az országos második, negyedik és 
hatodik helyezést is elhozták az ózdi tanulók. 
Minden évben megrendezik ezt a versenyt is, 
melyre időről időre a Széchenyi István Katoli-
kus Technikum és Gimnázium diákjai is 
beneveznek. Ez alkalommal is kimagasló 
eredményeket értek el. A tanulók többek 
között közgazdasági, logisztikai ismeretek és 
irodai ügyviteli ismeretekből is megmérettet-
hették tudásukat. Az egyik fiatal elmondása 
szerint a felkészülésre nem maradt sok idejük, 
de úgy gondolja, hogy ez is elég volt ahhoz, 
hogy szép eredményeket produkáljanak.

Országos 2. helyezést ért el a Zsebpénz-
ügyes pénzügyi versenyen a Pilóta Kekszek 
csapata a több mint 800 induló csapat közül, 
és a másik, döntőben szereplő SZIKSZI-s 
csapat, a VállalKozsók is nagyon szép, 
negyedik helyen végzett.
 
Aquinói Szent Tamást vette fel védőszentje-
ként az intézmény. Az ünnepségen Dr. 
Ternyák Csaba egri érsek is beszédet 
mondott. Az intézmény 2013-ban lépett be 
a katolikus iskolák sorába. Azért választot-
tak védőszentet, hogy az ő példáját és 
értékeit követve haladjanak tovább a 
megkezdett ösvényen. A mérlegelés után 

végül az „angyali doktorra”, azaz Aquinói 
Szent Tamásra esett a választás. 

Aquinói Szent Tamás életében fontos vezérfo-
nál volt Isten minél mélyebb megismerése. 
Nemcsak a hit, hanem az értelem eszközeivel is 
erre törekedett. Teológiai és filozófiai munkás-
sága példaértékű. Nem állította szembe a hitet 
és a tudást, sőt Isten kegyelmének és szerete-
tének tartotta ezt az adományt – fogalmazott 
Hajdu Krisztián, a Széchenyi István Katolikus 
Gimnázium és Technikum igazgatója.

Dobi Laura Janka
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SPORTLÉTESÍTMÉNYEK
FEJLESZTÉSE 
Városunkban mindig fontos szerep jutott a sportnak. Számos 
egyesületből kerültek ki olyan tehetségek, akik megyei, országos 
vagy akár nemzetközi versenyen is képviselték Ózdot. Felkészü-
lésükhöz nagyban hozzájárulnak a színvonalas sportlétesítmények, 
amelyekben nap mint nap edzések formájában gyakorolnak, 
hogy minél jobb eredményt érjenek el a megmérettetéseken. 

Élsportolóinkon túl olyan emberek is akadnak szép számban, 
akiket a mozgás, a sportolás szeretete hajt, vagy az érzés, hogy 
egy csapat részesei lehetnek. A nagyfokú érdeklődés következté-
ben ezeket az intézményeket folyamatosan használják, ám az idő 
és az igénybevétel miatt rendszeresen szükség van karbantartá-
sukra és felújításukra.

Ezek a munkálatok nagyon költségesek, a 
finanszírozásuk nagyobb léptékben 
önerőből szinte kivitelezhetetlen. Ózd 
Város Önkormányzata ennek megoldásá-
ra nyújtott be és nyert meg egy pályáza-
tot, ami által megújulhat a Marosi István 
Városi Sportcsarnok és az Ózd Városi 
Stadion környezete.

A „Sportlétesítmények fejlesztése 
Ózdon!” elnevezésű pályázat keretében 
több feladatot is sikerül megvalósítani.                           
A fejlesztés bruttó hetvenkettőmil-
lió-hétszázezer forintból hamarosan 
kezdetét veszi, amelynek célja, hogy 
megkönnyítse a sportlétesítményekbe 
érkezők helyzetét. Az önkormányzat bízik 
benne, hogy a változások a városlakók 
megelégedését szolgálják.

Az egyik jelentős korszerűsítés a Marosi 
István Városi Sportcsarnok előtti parkoló-
ban lesz, ugyanis a jelenlegi terület rossz 
minőségű, kátyús, mivel az évek alatt 
rengeteg jármű megfordult már rajta. 
Ennek okán természetes volt, hogy az 
átalakítást itt kezdik el. A már meglévő 
területet szilárd burkolattal látják el, 

továbbá a parkoló mellé építenek egy 
esőbeállót is. Az esztétikus megjelenés 
érdekében a felhasznált építőelemek 
mind összetételükben, mind színeikben 
harmonizálni fognak a nagyobb épülettel. 
Az intézményt körbeölelő utat aszfalto-
zással és térkövezéssel újítják fel. 
Ugyanezen a szakaszon huszonhét darab 
aknafedéllapot is szintbe helyeznek. 
Sokan kocsival is behajtottak rajta, hogy 
közelebb állhassanak meg az épülethez.             
A közlekedésbiztonság jegyében forga-
lomterelő oszlopok kihelyezésével 
gondoskodnak majd a gyalogosok, a 
sportolók védelméről.

A tervek között szerepel kültéri fitnesz-
park megvalósítása is. Eddig sokan az 
edzőteremben töltötték az idejüket, de a 
szabadtéri fitneszparkok megjelenésével, 
a jó időben inkább ezeket a helyeket része-
sítik előnyben. Itt főleg saját testsúlyos 
edzéseket végezhetnek. Több száz négy-
zetméteren alakítanak ki a pályázatnak 

köszönhetően, modern, minden igényt 
kielégítő és mindenki számára elérhető 
kültéri fitneszparkot. Már készülnek egye-
bek mellett a helyszínrajzok, a telepítési 
tervek, az esőbeálló tervezete a költség-
vetésben leírtak figyelembevételével.

Az Ózdi Sport- és Élményközpont 
Nonprofit Kft. ügyvezetője nagyon örül, 
hogy ezek a beruházások végre megvaló-
sulhatnak, főleg most, hogy a stadion 
egyre népszerűbb az emberek körében. 
Megmutatta lapunknak, hogy az elképze-
lések szerint hova fog kerülni a szabadtéri 
fitneszpark és hogy milyen kritikus 
állapotban van többek között a parkoló. 
Nagy-Mengyi Péter elmondta, próbálják 
úgy összeállítani az eszközök listáját, 
hogy azok mindenféle izomzatot 
megmozgassanak a szabadban töltött 
edzések során.

A munkálatok megkezdésére már nem 
kell sokat várni. A számítások szerint 
december végére megvalósul minden 
korszerűsítés, hogy utána mindannyian 
zavartalanul élvezhessük a létesítmények 
megújult környezetét.

Rejtő Hanna
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„Öt évvel ezelőtt Hoppál Péterrel nyitottuk 
meg az intézményeket. Akkor ő volt a 
kulturális államtitkár. Most eljutottunk a 
teljesítési időszak végére egyes intézmé-
nyeknél. Sikeresen zártuk a projekteket. 
Teljesítettük az összes úgynevezett indiká-
tort, ez látogatószámot jelent. Közel százez-
ren jártak a két intézményben összesen az 
elmúlt öt évben - nyilatkozta Lovas Lajos, a 
Forum Hungaricum Nonprofit Kft. ügyve-
zető igazgatója.

A Digitális Erőműben már az első évben 
megvalósították azokat a dolgokat, 
amelyeket megálmodtak. A feladatuk az 
volt, hogy ezer olyan pedagógiai módszer-
tannal ellátott rekordot építsenek a 
magyar pedagógus társadalom részére, 
amelyeket kultúrkincsekből és múzeumi 
elemekből emeltek át a saját digipédiai 
adatbázisukba. Emellett 2018-ban négy 
ózdi iskolával indítottak közös projektet, 
hogy a dolgozókkal együttesen digitalizál-

ják a pedagógiai programot. Van olyan 
országos módszertan is, ami csak az övék 
és az ózdi kollégák dolgozták ki. A projek-
tet szeretnék tovább bővíteni.

Új fejlesztésként szálláshelyeket terveznek 
megvalósítani, mert a mostani táborozta-
tás csak itt élő gyerekeknek szervezhető. 
Ezzel a kezdeményezéssel azonban a 
távolabbról érkező érdeklődők több ideig 
maradhatnának városunkban. Kollégiumi 
és apartman jellegű szálláshelyeket szeret-
nének, családok és osztályok számára. 
Emellett egy űrtematikai park létrehozásá-
ban is gondolkodnak, bolygókutatókkal 
tárgyalnak a megvalósításról. Az még 
kidolgozás alatt áll, hogy mars vagy hold 
felszínt alakítsanak ki. Bíznak benne, hogy 
ezek a tervek is megvalósulhatnak. 

Az előbb említett létesítményekben 
minden évben komolyan megszervezett 
és felépített kreatív programsorozattal 
készültek. Törekedtek arra, hogy a korábbi 
éveket mindig túlszárnyalják.

Kiemelkedően fontos az NFÉ számára a 
kertmozi, amelyet 2017-től mindig megren-
deztek. Ezeknek tematikája évenként 
változik. Olykor bor- és sajtkóstolóval színesí-
tették a programokat, 2019-ben pedig 
kortárs magyar filmeket mutattak be, ahová a 
film rendezőjét és szereplőit is meghívták.

Dobi Laura Janka

ÖTÖDIK 
SZÜLETÉSNAP
A Forum Hungaricum Nonprofit Kft. 
még 2012-ben írta meg azt a pályáza-
tot, amelynek elnyerését követően 
létrejött a Nemzeti Filmtörténeti 
Élménypark és a Digitális Erőmű. 
Pontosan öt évvel ezelőtt nyitották 
meg a két intézményt. Ezalatt az idő 
alatt számtalan eseményt tartottak. 

# PALETTA
Kulturális programok

Augusztus 20-i
Városi Ünnepség
Ifjúsági Park

AUG. 20. Rock Parádé
Digitális Erőműszep. 18.

Könyvheti Kavalkád a
Civil Ház előtti téren,
az Ünnepi Könyvhét keretén belül
Ózdi Városi Könyvtár

szep. 3.
Múzeumok Őszi Fesztiválja
Ózdi Muzeális Gyűjtemény
és Gyártörténeti Emlékpark

okt. 2.

16:00 Mád ecsetvégen
– kiállítás megnyitó
Olvasó, Kisgaléria

szep. 10.
„Szebb jövőért” Gyerekesély 
interaktív kiállítás megnyitó
Olvasó, Adorján Lajos terem

szep. 
20-24.

19:00 Kertmozi:
Leányvásár című film,
+ koncert
Nemzeti Filmtörténeti Élménypark

aug. 27.

Váradi Gábor
életmű kiállítása
Digitális Erőmű

szep. 4.Szünidei Szerda Játszónap
Árpád Vezér úti FiókkönyvtárAUG. 25.

Országos
Rejtvényfejtő Bajnokság
Olvasó, Adorján Lajos terem

szep. 
18-19.

Vass Tibor könyvbemutató,
az Ünnepi Könyvhét
keretén belül
Ózdi Városi Könyvtár

szep. 2.
10:00 Ipari Örökségvédelmi
Konferencia
Olvasó, Adorján Lajos terem

szep. 17.
19:00 Kertmozi:
Zenélő malom című film,
+ koncert
Nemzeti Filmtörténeti Élménypark

aug. 13.
Talián Zoltán
könyvbemutatója
Ózdi Városi Könyvtár

szep.  24.


